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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  extraordinari 
Data:   3 de març de 2016 
Horari:  18 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Bartomeu Gili Nadal,   batle 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Manuel Rocha Barrientos,  regidor 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Onofre Serra Vila,   regidor 
Jaume Alzamora Riera,  regidor 
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Immaculada Moreno Mayal,  regidora 
Assumpció Santandreu Ginard, regidora 
Amalio Arnandis Puig,  regidor 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
No hi assisteix: 
Ana María Comas Delgado,  regidora 
 
 
Ordre del dia 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de la sessions d’1 de desembre, 22 de desembre i 29 de desembre 
de 2015. 
2. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’adhesió a la Xarxa Illes Balears Film Commission. 
3. Aprovació, si s’escau, de la proposta de declaracions d’intencions sobre el Polígon Es Pujols. 
4. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals el  Pi—Proposta per les Illes, 
PSOE, UIA i PP, relativa a la declaració de municipi oposat a les prospeccions d’hidrocarburs a les Illes 
Balears. 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals el Pi -Proposta per les Illes, 
PSOE i UIA, de suport a la presentació d’al·legacions a la declaració d’impacte ambiental del projecte 
promogut per l’empresa Spectrum Geo Limited 20130253PHC a les Illes Balears. 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal el Pi—Proposta per les Illes a 
favor d’una llei per a la igualtat en les relacions familiars (custòdia compartida) davant el cessament de 
la convivència dels pares. 
7. Aprovació,  si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA per donar acompliment al 
Codi de bon govern. 
8. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a les actuacions per 
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dur a terme a les biblioteques municipals. 
9. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA per dur a aprovació 
l’Ordenança reguladora de l’ocupació de la via pública. 
10. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdit 1/2016. 
11. Aprovació inicial, si s’escau, de la modificació de les bases d’execució del pressupost de 2016. 
12. Aprovació, si s’escau, de la proposta de correcció de l’error material en l’expedient d’aprovació del 
pressupost i plantilla de personal de 2016. 
13. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de gener de 2016 i a dia 23 de febrer de 
2016. 
14. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de la sessions d’1 de desembre, 22 de desembre i 29 de 
desembre de 2015 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de 
règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització i funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle demana als 
membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre les actes de les sessions de dia 1, 22 i 
29 de desembre de 2015, de les quals se n’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada 
regidor per al seu coneixement, rectificació d’errades o possible formulació d’al·legacions, si n’és el 
cas. 
 
Els reunits acorden, per assentiment unànime, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i 
dotze els assistents, aprovar les actes de les sessions d’1, 22 i 29 de desembre de 2015. 
 
 
2. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’adhesió a la Xarxa Illes Balears Film Commission 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vista la proposta d’adhesió presentada per la Illes Balears Film Commission. 
 
Vistes les bases reguladores de les relacions entre la Illes Balears Film Commission i els municipis 
adherits a la Xarxa Illes Balears Film Commission, les quals es transcriuen a continuació:  
 
“BASES REGULADORES DE LES RELACIONS ENTRE LA ILLES BALEARS FILM 
COMMISSION I ELS MUNICIPIS ADHERITS A LA XARXA ILLES BALEARS FILM 
COMMISSION  
 
COMPROMISOS DE LA ILLES BALEARS FILM COMMISSION (IBFC)  
 
1. Promoció del territori adherit com a espai de rodatge  
 
Presència al web www.balearesfilm.com amb:  
 
· Informació sobre el municipi  
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· Dades de contacte  
· Plànols del territori  
· Enllaç al web de l’Ajuntament del territori  
· Presència d’imatges de localitzacions i/o espais del territori  
· Presència de les empreses del territori vinculades a l’audiovisual  
· Presència de professionals autònoms del territori vinculats a l’audiovisual  
 
2. Formació sobre la gestió de permisos de rodatge i altres aspectes dels rodatges  
 
· Protocols de coordinació entre els implicats en el rodatge  
· La industria audiovisual. Tipus de rodatges. Diferència entre rodatges comercials i no comercials  
· Les localitzacions i els localitzadors  
· Quan un rodatge arriba al municipi  
· Aspectes econòmics de l’audiovisual 
 
Entrega d’informació i material de treball:   
 
· Formularis de sol·licitud. Protocols de bones pràctiques de les productores  
· Portal web com a marc de referència i cerca d’informació per a les productores  
· Assessorament i suport en la coordinació des de la IBFC  
 
3. En funció del pla estratègic anual i de la disponibilitat pressupostària 
 
· Promoció del municipi a mercats audiovisuals i festivals de cinema de referència  
 
La Illes Balears Film Commission promociona tot el territori en trobades professionals nacionals i 
internacionals.  
 
· Promoció de la IBFC mitjançant insercions publicitàries i informatives en mitjans professionals 
nacionals i internacionals  
 
· Participació en entitats associatives de film commissions  
 
Spain Film Commission (SFC)  
European Film Commission Network (EuFCN)  
Association of Film Commissioners International (AFCI)  
 
4. Informació i assessorament de tot allò relacionat amb els rodatges  
 
COMPROMISOS DELS MUNICIPIS ADHERITS A LA XARXA ILLES BALEARS FILM 
COMMISSION (IBFC)  
 
1. Facilitar la informació pertinent: els membres de la Xarxa facilitaran a la IBFC, a la major brevetat 
possible, la informació bàsica pertinent: rodatges realitzats i previsió de rodatges al municipi; fotos 
actualitzades de les localitzacions escollides pel municipi, amb la resolució corresponent; dades sobre la 
indústria i serveis necessaris per als rodatges; dades sobre l’impacte dels rodatges al municipi per a la 
realització d’estadístiques i l’elaboració d’indicadors, legislació existent sobre rodatges, etc.  
 
2. Tramitació de permisos: els municipis adherits a la Xarxa seguiran els protocols de coordinació 
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suggerits per la IBFC.  
 
3. Persona de contacte: els ens adherits a la Xarxa hauran de designar, a ser possible, una sola persona 
que actuï d’interlocutora amb la IBFC, i hauran de mantenir puntualment informada la IBFC dels canvis 
d’interlocutor.  
 
4. Assessorament als productors: els municipis adherits a la Xarxa hauran d’assessorar els productors en 
tot allò que els sigui possible i estigui al seu abast, per facilitar-los la feina durant els rodatges 
(proporcionar informació sobre els serveis municipals o privats que puguin ser d’interès durant el 
rodatge, i altra informació d’interès sobre el municipi).  
 
5. Informació als ciutadans: els ens adherits a la Xarxa hauran d’assessorar els responsables del rodatge 
sobre la manera més adient d’informar els ciutadans sobre les possibles inconveniències d’ocupació de 
l’espai públic durant els rodatges. 
 
6. Beneficis: els municipis adherits a la Xarxa vetllaran perquè les empreses vinculades a la indústria 
audiovisual de la zona i les empreses auxiliars que es puguin beneficiar del rodatge (restaurants, hotels, 
perruqueries, etc.) ho facin de manera equitativa, en la mesura del que sigui possible. 
 
7. Els municipis adherits a la Xarxa col·laboraran amb la IBFC en la recerca de possibles localitzacions 
en el seu municipi i organització de visites de familiarització (fam trips) de possibles interessats en la 
realització de rodatges a les Balears.  
 
8. Els municipis de la Xarxa autoritzen la Illes Balears Film Commission a incloure les seves dades de 
contacte en un fitxer automatitzat de Contactes i Mailing del qual n’és propietari la Illes Balears Film 
Commission, amb la finalitat de poder-lo informar de les seves activitats.” 
 
Vist que l’Equip de Govern està d’acord amb el seu contingut i considera que aquesta adhesió pot ser 
beneficiosa per a la promoció econòmica del municipi. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Adherir-se a la Xarxa Illes Balears Film Commission. 
 
2. Autoritzar el batle a realitzar tots els tràmits necessaris per a aquesta adhesió. 
 
3. Trametre aquest acord a la Xarxa Illes Balears Film Commission.>> 
 
El batle diu que aquesta proposta contribuirà a promocionar el municipi i a fer que la imatge d’Artà es 
vegi beneficiada. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que els pareix bé la proposta si no hi ha contradiccions amb 
l’Ordenança municipal. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, mostra la seva conformitat amb la proposta. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
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1. Adherir-se a la Xarxa Illes Balears Film Commission. 
 
2. Autoritzar el batle a realitzar tots els tràmits necessaris per a aquesta adhesió. 
 
3. Trametre aquest acord a la Xarxa Illes Balears Film Commission. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de la proposta de declaracions d’intencions sobre el Polígon Es Pujols 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment diu: 
 
<<Vist que es considera convenient que el Ple de l’Ajuntament d’Artà es pronunciï políticament i emeti 
unes declaracions d’intencions en relació a la possibilitat de dur a terme unes determinades actuacions 
que poden dinamitzar la implantació de serveis i d’equipaments al Polígon Es Pujols i afavorir 
l’economia del municipi. 

 
Atès que, en data 24 de febrer de 2016, s’ha emès un informe jurídic sobre aquestes declaracions 
d’intencions, per a les quals s’aconsellen uns determinats textos, tot assenyalant que, d’adoptar-se, 
constituiran simples declaracions d’intencions polítiques no vinculants, ajustades a dret, i de les quals 
no se’n podran derivar responsabilitats patrimonials o de qualsevol altre tipus que eventualment hagi 
d’assumir l’Ajuntament d’Artà.  

 
Per això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti els següents  
 
ACORDS: 

 
1. Declaració política d’intencions respecte a la cessió, en concepte de permuta, del solar municipal A28 
del Polígon Industrial Es Pujols  

 
L’Ajuntament d’Artà declara la seva intenció política i no vinculant de cedir, en concepte de permuta, el 
solar municipal A28, de 1.740 m2, del Polígon Industrial Es Pujols, amb referència cadastral 
1237505ED3913N0001LB,  classificada com a  AR-SOC, en permuta a canvi que la cessionària, al seu 
càrrec, assumeixi: 

 
- La construcció d’un equipament esportiu al solar de titularitat municipal classificat com a zona d’ús 
esportiu, amb referència cadastral 1136609ED3913N0001HB, amb una superfície de solar de 3.674 m2. 
Amb aquesta finalitat, prèviament, s’hauran de consensuar las característiques, funcionals i 
econòmiques del mateix, que en qualsevol cas seran compatibles amb l’activitat i perfils d’usuaris de 
l’equipament sociosanitari previst a l’ordenació del mateix polígon. Es preveu la possibilitat de tancar 
acords per a què l’adquirent de la parcel·la municipal A28 assumeixi la gestió d’aquest mateix 
equipament esportiu, en condicions a acordar. 

 
- Adequació de la zona verda actual assenyalada en el plànol de les Normes subsidiàries d’Artà del 
Polígon Industrial Es Pujols, previ consens de les seves característiques, dissenyant una zona de parc i 
oci, també compatible amb l’activitat l’equipament sociosanitari previst a l’ordenació del mateix 
polígon, acordant prèviament amb l’Ajuntament les condicions de manteniment d’aquest. 

 
Aquestes inversions tindrien un import mínim corresponent al valor de taxació mitjà de les parcel·les 
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del polígon industrial de l’entorn, on s’inclou la parcel·la municipal A28,  taxació mitjana que dóna un 
resultat de 157,5 €/m2, segons la taxació elaborada per l’empresa Estop en data 4 de setembre de 2015 i 
que s’ha presentat a l’Ajuntament d’Artà en data 2 de febrer de 2016 (RGE núm. 582). 

 
En tot cas, per a poder fer efectiva aquesta cessió, a més de la necessitat de consensuar els punts que 
s’han citat, també prèviament s’haurà d’acreditar el compliment dels procediments i requisits que 
estableix la normativa vigent i, més concretament, el Reglament general de la Llei 2/2014, de 25 de 
març, d’ordenació i ús del sòl, per a l’illa de Mallorca, així com la resta de la normativa reguladora del 
patrimoni públic municipal del sòl. 

 
En tot cas, aquest acord només comporta una simple declaració d’intencions polítiques, que no té 
caràcter vinculant, i en cap supòsit d’aquesta declaració no se’n podran extreure compromisos dels 
quals se’n puguin derivar eventuals responsabilitats patrimonials o de qualsevol altre tipus contra 
l’Ajuntament d’Artà. 

 
2. Declaració política d’intencions respecte al canvi d’ús de la parcel·la A27 del Polígon Industrial Es 
Pujols 

 
L’Ajuntament d’Artà declara la seva intenció política i no vinculant d’iniciar els tràmits municipals 
necessaris per procedir al canvi d’ús industrial per sociosanitari de la parcel·la A27, amb referència 
cadastral 1237506ED3913N0001TB, del Polígon Industrial Es Pujols, realitzant, en l’àmbit de les seves 
competències, aquelles actuacions que possibilitin i facilitin la consecució de l’esmentat canvi per a la 
seva posterior tramitació per part del Consell de Mallorca. 

 
Amb aquesta finalitat, prèviament s’iniciaran els procediments i es compliran els requisits necessaris 
d’acord tant amb el Reglament general de la Llei 2/2014, de 25 de març, d’ordenació i ús del sòl, per a 
l’illa de Mallorca, com amb tota la resta de la normativa que resulti d’aplicació.  

 
En tot cas, aquest acord només comporta una simple declaració d’intencions polítiques, que no té 
caràcter vinculant, i en cap supòsit d’aquesta declaració no se’n podran extreure compromisos dels 
quals se’n puguin derivar eventuals responsabilitats patrimonials o de qualsevol altre tipus contra 
l’Ajuntament d’Artà.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Fa gairebé cinc anys que estic directament dins la política, quatre d’ells en l’Equip de Govern. I mai 
no havia rebut tantes pressions per un tema com el que tractam. He rebut cridades de membres del 
Govern balear, d’altres ajuntaments i de persones per demanar-me explicacions de la nostra postura. 
Fins i tot, l’Equip de Govern, en totes les juntes de portaveus a què ens ha convocat, el denominador 
comú ha estat aquest tema, cosa que demostra quines són també les seves prioritats. Això me fa arribar 
a la conclusió, i això és una opinió personal meva, que els interessos que hi ha darrere aquest projecte 
són molts i grans, ja que la pressió ha estat proporcional. Quins són, si realment n’hi ha, no els endevín 
ni els sé.  
 
L’evolució d’aquest tema ha estat molta des que al mes de juliol se’ns va presentar el projecte. 
D’aquella declaració d’intencions, aprovada per majoria absoluta en el plenari ordinari d’octubre, a la 
que avui se presenta, no hi ha cap semblança. Especialment perquè les exigències de la part inversora 
han davallat molt (no es demana l’exempció d’impostos, el suport per a l’adquisició de parcel·les o els 
compromisos per mantenir les zones verdes en condicions). Fins i tot, en l’explicació que els tècnics 
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varen fer a la nostra assemblea, el passat 16 de febrer, afirmaren que el canvi d’ús de la parcel·la 
propietat de Gestur Balear es podia eliminar de l’acord, si era necessari.  
 
Nosaltres entenem que, per desenvolupar un projecte privat, sigui on sigui del municipi i tengui l’interès 
que tengui, s’ha d’ajustar a la normativa vigent i als procediments preceptius per obtenir les 
autoritzacions pertinents, tal com consta en l’acord. I ens ho han manifestat els representants dels 
inversors, que aquesta és la seva intenció. Com no podria ser d’una altra manera.  
 
Per tant, com que amb les parcel·les que volen desenvolupar el projecte n’hi ha una de municipal i 
l’acord estableix una permuta i l’altra es proposa una declaració d’intencions per tramitar el canvi de 
NS, en la qual vàrem demanar que quedàs ben clar i ben blindat que aquest acord en cap cas no 
suposaria cap responsabilitat per part de l’Ajuntament, i per deixar ben clar que UIA no està contra cap 
projecte que es vulgui desenvolupar en el municipi quan compleix normativa i procediments, avui 
votarem a favor d’aquesta proposta.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que sí val la pena demanar-ho, ja que només hi haurà dos 
municipis, Alcúdia i Artà, que es podran beneficiar per aquest punt. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que està a favor de tot el que sigui obrir camins i per als interessos 
del poble. 
 
El batle explica que la portaveu d’AA, Sra. Comas, no ha pogut assistir al Ple; no obstant això, llegeix 
la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Des d’Alternativa per Artà, a través del batle president de la corporació i per raó de la meva absència, 
volem que consti en acta aquesta breu puntualització a l’escrit en discussió avui, per a la seva aprovació, 
de “Declaració política d’intencions” relativa al Polígon Es Pujols, de cara a facilitar-hi la implantació 
d’una empresa de serveis de caràcter sociosanitari. 
 
Alternativa per Artà ha vist en tot moment amb bons ulls la possibilitat que, al Polígon, s’hi ubicàs una 
empresa d’aquest tipus, dinamitzant-lo a la fi d’una manera significativa, i possibilitant la creació de 
nous llocs de treball de sectors diferents als predominants a la nostra illa i, particularment, al nostre 
municipi. 
 
Segurament massa tard, per haver-se ja exposat amb prou rigor el document que es du a aprovació avui, 
no s’hi han pogut incloure, en el redactat, unes petites modificacions que ens resulten significatives per 
a l’interès general municipal, i que tenen a veure amb la gestió del patrimoni municipal de sòl. Amb 
aquestes modificacions, que hem pogut consultar amb tècnics municipals, en el nostre parer el 
document quedava millorat per deixar-lo prou més ajustat a la normativa del sòl en vigor (Llei 2/2014, 
de 25 de març, d’ordenació i ús del sòl) en el cas que es materialitzin les inversions de l’empresa, 
deixant la porta explícitament oberta a la contraprestació, a més de la permuta de manera que, si es 
trobàs en un futur més convenient, l’empresa pogués aportar a l’Ajuntament béns i/o recursos, a decidir 
per part de l’Ajuntament, passant aquests a integrar el patrimoni públic municipal de sòl. 
 
Avançant novament les nostres disculpes per la nostra absència a la sessió d’avui, i més encara per no 
haver sabut traslladar amb anterioritat en el temps als diferents grups aquesta proposta de modificació, 
no volíem deixar que constàs aquesta, perquè entenem que serà, en el futur i si tot anàs bé i l’empresa es 
decidís a escometre les inversions, un ingredient principal de la nostra actuació envers la instal·lació de 
l’empresa, que consideram compartida, almenys, per la resta de grups amb què compartim l’Equip de 
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Govern. 
 
Gràcies.>> 
 
El batle diu que el que ha dit el portaveu d’UIA deixa caure una petita ombra damunt el projecte. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que avui comença un camí, ja que s’aprova aquest acord per 
unanimitat de totes les forces polítiques. 
 
Seguidament, els reunits acorden, per unanimitat, aprovar la declaració d’intencions que es transcriu a 
continuació: 
 
<<1. Declaració política d’intencions respecte a la cessió, en concepte de permuta, del solar municipal 
A28 del Polígon Industrial Es Pujols  

 
L’Ajuntament d’Artà declara la seva intenció política i no vinculant de cedir, en concepte de permuta, el 
solar municipal A28, de 1.740 m2, del Polígon Industrial Es Pujols, amb referència cadastral 
1237505ED3913N0001LB,  classificada com a  AR-SOC, en permuta a canvi que la cessionària, al seu 
càrrec, assumeixi: 

 
- La construcció d’un equipament esportiu al solar de titularitat municipal classificat com a zona d’ús 
esportiu, amb referència cadastral 1136609ED3913N0001HB, amb una superfície de solar de 3.674 m2. 
Amb aquesta finalitat, prèviament, s’hauran de consensuar las característiques, funcionals i 
econòmiques del mateix, que en qualsevol cas seran compatibles amb l’activitat i perfils d’usuaris de 
l’equipament sociosanitari previst a l’ordenació del mateix polígon. Es preveu la possibilitat de tancar 
acords per a què l’adquirent de la parcel·la municipal A28 assumeixi la gestió d’aquest mateix 
equipament esportiu, en condicions a acordar. 

 
- Adequació de la zona verda actual assenyalada en el plànol de les Normes subsidiàries d’Artà del 
Polígon Industrial Es Pujols, previ consens de les seves característiques, dissenyant una zona de parc i 
oci, també compatible amb l’activitat l’equipament sociosanitari previst a l’ordenació del mateix 
polígon, acordant prèviament amb l’Ajuntament les condicions de manteniment d’aquest. 

 
Aquestes inversions tindrien un import mínim corresponent al valor de taxació mitjà de les parcel·les 
del polígon industrial de l’entorn, on s’inclou la parcel·la municipal A28,  taxació mitjana que dóna un 
resultat de 157,5 €/m2, segons la taxació elaborada per l’empresa Estop en data 4 de setembre de 2015 i 
que s’ha presentat a l’Ajuntament d’Artà en data 2 de febrer de 2016 (RGE núm. 582). 

 
En tot cas, per a poder fer efectiva aquesta cessió, a més de la necessitat de consensuar els punts que 
s’han citat, també prèviament s’haurà d’acreditar el compliment dels procediments i requisits que 
estableix la normativa vigent i, més concretament, el Reglament general de la Llei 2/2014, de 25 de 
març, d’ordenació i ús del sòl, per a l’illa de Mallorca, així com la resta de la normativa reguladora del 
patrimoni públic municipal del sòl. 

 
En tot cas, aquest acord només comporta una simple declaració d’intencions polítiques, que no té 
caràcter vinculant, i en cap supòsit d’aquesta declaració no se’n podran extreure compromisos dels 
quals se’n puguin derivar eventuals responsabilitats patrimonials o de qualsevol altre tipus contra 
l’Ajuntament d’Artà. 
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2. Declaració política d’intencions respecte al canvi d’ús de la parcel·la A27 del Polígon Industrial Es 
Pujols 

 
L’Ajuntament d’Artà declara la seva intenció política i no vinculant d’iniciar els tràmits municipals 
necessaris per procedir al canvi d’ús industrial per sociosanitari de la parcel·la A27, amb referència 
cadastral 1237506ED3913N0001TB, del Polígon Industrial Es Pujols, realitzant, en l’àmbit de les seves 
competències, aquelles actuacions que possibilitin i facilitin la consecució de l’esmentat canvi per a la 
seva posterior tramitació per part del Consell de Mallorca. 

 
Amb aquesta finalitat, prèviament s’iniciaran els procediments i es compliran els requisits necessaris 
d’acord tant amb el Reglament general de la Llei 2/2014, de 25 de març, d’ordenació i ús del sòl, per a 
l’illa de Mallorca, com amb tota la resta de la normativa que resulti d’aplicació.  

 
En tot cas, aquest acord només comporta una simple declaració d’intencions polítiques, que no té 
caràcter vinculant, i en cap supòsit d’aquesta declaració no se’n podran extreure compromisos dels 
quals se’n puguin derivar eventuals responsabilitats patrimonials o de qualsevol altre tipus contra 
l’Ajuntament d’Artà.>> 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals el  Pi—Proposta per les 
Illes, PSOE, UIA i PP, relativa a la declaració de municipi oposat a les prospeccions 
d’hidrocarburs a les Illes Balears 
 
El batle explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Marea Blava Mallorca (MBM) és una plataforma constituïda per diverses entitats empresarials, 
mediambientalistes i socials de Mallorca unides per la preocupació i la lluita contra els projectes de 
prospeccions d’hidrocarburs que amenacen el medi ambient i les principals indústries de l’economia 
balear, com el turisme i la pesca. 
 
També hem conegut últimament la implicació per part d’institucions de Balears, com el Govern i el 
Consell de Mallorca, integrant-se en l’Aliança Mar Blava, que persegueix els mateixos objectius. 
 
Marea Blava Mallorca manifesta la seva preocupació davant la quantitat de projectes d’exploració i 
explotació d’hidrocarburs en les aigües profundes que ens envolten i que posen en risc el fràgil equilibri 
ecològic de la zona i els sectors econòmics que vertebren el territori de les Illes Balears com el turisme, 
la pesca o l’agricultura.  Aquesta preocupació es veu agreujada per dos motius fonamentals: l’exemple 
de les conseqüències d’accidents en plataformes d’extracció en aigües profundes com el de la 
plataforma Deepwater Horizon en el Golf de Mèxic al 2010, els efectes del qual perduraran durant 
dècades; i el segon, la falta de responsabilitat civil i econòmica que exigeix la legislació actual, com 
s’ha demostrat en el cas del Prestige, deixant, això sí, greus conseqüències en el medi ambient i en 
l’economia, especialment en el sector pesquer i en el turístic.  
 
En aquests moments la dependència energètica dels combustibles fòssils importats que sofreix l’Estat 
espanyol llastra la seva balança econòmica. En línia amb les recomanacions europees i internacionals, la 
forma de solucionar aquest problema no passa per augmentar la producció d’un recurs contaminant i 
escàs com el petroli, sinó per invertir en el major bé energètic d’Espanya: l’eficiència, l’estalvi energètic 
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i les energies renovables. Les previsions sobre el volum del petroli existent en el Mediterrani resoldrien 
aquesta dependència energètica en un percentatge tan insignificant, que no justifiquen en absolut 
l’enorme risc que per a l’ecosistema i l’economia suposarien les prospeccions. 
 
Com a plataforma, insten les autoritats locals a defensar la conservació del nostre patrimoni natural i el 
dret constitucional de la ciutadania i de tots els sectors públics i privats a viure i desenvolupar les seves 
activitats econòmiques en un medi ambient sa que els garanteixi la sostenibilitat, amenaçada actualment 
per aquests projectes de prospecció d’hidrocarburs en les aigües del Mediterrani occidental.  
 
Actualment, la denegació d’un projecte no significa la protecció del territori afectat, per la qual cosa 
seguidament es pot iniciar una altra petició de projecte de prospecció. Pensem que, mentre no hi hagi un 
marc estable de protecció del medi ambient marí, podem estar defensant-nos d’aquests projectes fins a 
l’eternitat. Per això és necessària una llei que declari el Mediterrani espanyol com a zona lliure de 
prospeccions i extracció d’hidrocarburs. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Declarar Artà municipi oposat a les prospeccions d’hidrocarburs a les Illes Balears, tot defensant un 
canvi de model energètic més sostenible. 
 
2. Donar suport a totes les iniciatives dirigides a aturar les prospeccions promogudes des d’entitats, 
plataformes i ciutadania preocupada per la sostenibilitat del nostre medi natural, econòmic i social. 
 
3. Instar el Govern de l’Estat espanyol a promoure una llei per a la declaració del Mediterrani espanyol 
com a zona lliure de prospeccions d’hidrocarburs.  
 
4. Signar el document de compromís per aconseguir una llei per a la declaració del Mediterrani espanyol 
com a zona lliure de prospeccions d’hidrocarburs (document adjunt a aquesta moció).>> 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Declarar Artà municipi oposat a les prospeccions d’hidrocarburs a les Illes Balears, tot defensant un 
canvi de model energètic més sostenible. 
 
2. Donar suport a totes les iniciatives dirigides a aturar les prospeccions promogudes des d’entitats, 
plataformes i ciutadania preocupada per la sostenibilitat del nostre medi natural, econòmic i social. 
 
3. Instar el Govern de l’Estat espanyol a promoure una llei per a la declaració del Mediterrani espanyol 
com a zona lliure de prospeccions d’hidrocarburs.  
 
4. Signar el document de compromís per aconseguir una llei per a la declaració del Mediterrani espanyol 
com a zona lliure de prospeccions d’hidrocarburs (document adjunt a aquesta moció). 
 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals el Pi—Proposta per les 
Illes, PSOE i UIA, de suport a la presentació d’al·legacions a la declaració d’impacte ambiental 
del projecte promogut per l’empresa Spectrum Geo Limited 20130253PHC a les Illes Balears 
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El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Marea Blava Mallorca (MBM) és una plataforma constituïda per diverses entitats empresarials, 
mediambientalistes i socials de Mallorca unides per la preocupació i la lluita contra els projectes de 
prospeccions d’hidrocarburs que amenacen el medi ambient i les principals indústries de l’economia 
balear, com el turisme i la pesca. 
 
Les entitats que actualment integren la plataforma Marea Blava Mallorca són: 4º Sector, Amics de la 
Terra, Amics del Poble Sahrauí, Balears Diu NO, Entrepobles Mallorca, Federació de Confraries de 
Pescadors, Federació de la Petita i Mitjana Empresa de Mallorca (PIMEM), Fundació Deixalles, 
Greenpeace, Grup d’Ornitologia Balear (GOB), Jubilats per Mallorca, Liga Naval Española, Plataforma 
de Vecinos y Comerciantes de Playa de Palma, Real Asamblea Española de Capitanes de Yate, Som 
Energia Mallorca i Stei Intersindical. 
 
Des d’aquesta plataforma pensen que perpetuar l’insostenible model energètic actual, basat 
fonamentalment en el consum de combustibles fòssils, explotant nous jaciments d’hidrocarburs en el 
Mediterrani, agreuja el problema del canvi climàtic i no aporta solucions significatives a la nostra 
dependència del petroli. En canvi, tenim sense aprofitar un gran potencial energètic renovable propi de 
les nostres latituds, així com la millora de la nostra eficiència energètica, per la qual cosa és 
imprescindible i urgent fer una aposta ferma i progressiva cap a un nou model energètic eficient, 
intel·ligent i 100 % renovable com a solució sostenible i definitiva. 
 
També hem conegut últimament la implicació per part d’institucions de Balears, com el Govern i el 
Consell de Mallorca, integrant-se en l’Aliança Mar Blava, que persegueix els mateixos objectius.  
 
Des de MBM tenen la intenció de facilitar la informació i recollir al·legacions de tots els projectes que 
surtin a exposició pública, perquè pensen que un rebuig contundent per part de la societat és el primer 
requisit per evitar les prospeccions, amb la instal·lació de diferents taules informatives a l’espai públic a 
carrers i places, sent el més imminent el projecte promogut per l’empresa Spectrum Geo Limited 
20130253PHC. 
 
I és per això que es dirigeixen a aquesta administració municipal, per demanar la col·laboració en dos 
aspectes: 
 
- Expressar el rebuig d’aquest ajuntament a tots els projectes de prospecció i explotació d’hidrocarburs 
que amenacen les Illes. 

 
- La implicació directa de l’ajuntament en la col·laboració en el procés de recollida d’al·legacions 
relatives a la DIA del projecte promogut per l’empresa Spectrum Geo Limited 20130253PHC a les Illes 
Balears. 
 
Aquesta demanda no és gratuïta, sinó que respon al limitat temps de què disposem per a la presentació 
d’al·legacions, que és de trenta dies naturals des de la publicació de la DIA. Per aquest motiu es 
necessiten facilitats des de les administracions públiques per poder agilitzar aquest procés. 
 
Per altra banda, en la passada campanya de recollida d’al·legacions (Projecte Cairn Energy, gener de 
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2013), després de certs dubtes per part dels ajuntaments d’Eivissa sobre si podien recollir i registrar les 
al·legacions, es va concloure que sí era possible fer arribar a la seva destinació les al·legacions 
registrades als ajuntaments i, per tant, la seva col·laboració esdevenia molt important i imprescindible 
per a la bona consecució de la campanya. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Expressar el rebuig d’aquest Ajuntament a tots els projectes de prospecció i explotació d’hidrocarburs 
que amenacen les Illes. 
 
2. Donar suport a la presentació d’al·legacions relativa a la Declaració d’impacte ambiental del projecte 
promogut per l’empresa Spectrum Geo Limited 20130253PHC a les Illes Balears. 
 
3. Permetre i agilitzar els permisos per a la instal·lació de taules informatives i de recollida 
d’al·legacions de MBM a la via pública, especialment en dies de fires, mercats i esdeveniments 
promoguts per l’Ajuntament durant el període de presentació d’al·legacions. 
 
4. Facilitar els tràmits per a la presentació d’al·legacions posant a disposició de la ciutadania els 
registres municipals per poder dipositar les al·legacions que després serien cursades a la Delegació del 
Govern, ja sigui perquè els registres funcionen com a finestres úniques on es poden presentar documents 
adreçats a Delegació del Govern i/o als ministeris o, si més no, que aquests registres funcionin com a 
dipositaris d’al·legacions que després poden ser traslladades a les dependències de la Delegació del 
Govern per personal del propi ajuntament. 
   
5. Publicar a mitjans i xarxes socials propis de l’Ajuntament els models d’al·legacions per a la seva 
descàrrega electrònica o edició de vincles d’Internet a pàgines on puguin ser descarregades. 
 
6. Publicar en mitjans i xarxes socials propis de l’Ajuntament les notícies relacionades amb l’apertura 
dels processos de presentació d’al·legacions, animant la ciutadania a presentar-les i actualitzant el 
recompte d’al·legacions presentades al propi municipi. 
 
7. Disposar de còpies del model d’al·legacions a les dependències municipals amb instruccions per 
emplenar-les i registrar-les. 
 
8. Publicar als taulers de l’Ajuntament el material gràfic proporcionat per plataformes o entitats que 
informin i animin a la participació en el procés de presentació d’al·legacions.>> 
  
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que hi votarà a favor, a pesar que és un tema que no els agrada, ja 
que opinen que aquesta empresa pot defensar-se. Però després varen pensar que podrien votar a favor. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Expressar el rebuig d’aquest Ajuntament a tots els projectes de prospecció i explotació d’hidrocarburs 
que amenacen les Illes. 
 
2. Donar suport a la presentació d’al·legacions relativa a la Declaració d’impacte ambiental del projecte 
promogut per l’empresa Spectrum Geo Limited 20130253PHC a les Illes Balears. 
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3. Permetre i agilitzar els permisos per a la instal·lació de taules informatives i de recollida 
d’al·legacions de MBM a la via pública, especialment en dies de fires, mercats i esdeveniments 
promoguts per l’Ajuntament durant el període de presentació d’al·legacions. 
 
4. Facilitar els tràmits per a la presentació d’al·legacions posant a disposició de la ciutadania els 
registres municipals per poder dipositar les al·legacions que després serien cursades a la Delegació del 
Govern, ja sigui perquè els registres funcionen com a finestres úniques on es poden presentar documents 
adreçats a Delegació del Govern i/o als ministeris o, si més no, que aquests registres funcionin com a 
dipositaris d’al·legacions que després poden ser traslladades a les dependències de la Delegació del 
Govern per personal del propi ajuntament. 
   
5. Publicar a mitjans i xarxes socials propis de l’Ajuntament els models d’al·legacions per a la seva 
descàrrega electrònica o edició de vincles d’Internet a pàgines on puguin ser descarregades. 
 
6. Publicar en mitjans i xarxes socials propis de l’Ajuntament les notícies relacionades amb l’apertura 
dels processos de presentació d’al·legacions, animant la ciutadania a presentar-les i actualitzant el 
recompte d’al·legacions presentades al propi municipi. 
 
7. Disposar de còpies del model d’al·legacions a les dependències municipals amb instruccions per 
emplenar-les i registrar-les. 
 
8. Publicar als taulers de l’Ajuntament el material gràfic proporcionat per plataformes o entitats que 
informin i animin a la participació en el procés de presentació d’al·legacions. 
 
 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal el Pi—Proposta per les Illes, 
a favor d’una llei per a la igualtat en les relacions familiars (custòdia compartida) davant el 
cessament de la convivència dels pares 
 
El batle aclareix que és una moció individual del partit. Tot seguit, explica la moció, que, copiada 
literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Els casos de ruptura de la convivència familiar han crescut de forma notable durant les últimes dècades, 
convertint-se en un dels assumptes més delicats a resoldre el de la guarda i custòdia dels fills comuns. 
Aquesta qüestió es troba actualment regulada per l’article 92 del Codi civil espanyol, reformat per la 
Llei 15/2005, de 8 de juliol, que, davant la manca d’acord entre els pares, configura la guarda i custòdia 
compartida com a excepcional, fent necessari recollir així mateix un informe favorable del Ministeri 
Fiscal.  
 
L’aplicació d’aquest precepte ha suposat a la pràctica l’atorgament de la custòdia individual de forma 
generalitzada a la dona. No obstant això, la societat ha evolucionat cap a la igualtat. Amb aquesta moció 
s’insta a fer una passa més, de forma que el jutge adoptarà de forma preferent la custòdia compartida per 
l’interès dels fills menors i la igualtat entre els progenitors, llevat que la custòdia individual sigui més 
convenient tenint en compte el pla de les relacions familiars i, sobretot, els interessos dels menors.  
 
Una llei per a la igualtat en les relacions familiars davant el cessament de la convivència reforçaria el 
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principi de l’interès superior dels menors en relació amb les conseqüències de la ruptura de la 
convivència dels seus progenitors; ambdós perceben que la seva responsabilitat continua tot i la 
separació o el divorci i el nou context els exigeix, fins i tot, un grau més elevat de diligència en 
l’exercici dels seus deures amb els fills. 
 
S’ha demostrat que els avantatges de la custòdia compartida són múltiples. Els fills mantenen els llaços 
d’afectivitat i una relació continuada amb ambdós pares i es redueix el litigi entre els progenitors. 
 
Pels motius exposats, el grup municipal Proposta per les Illes a l’Ajuntament d’Artà presenta els 
següents  
 
ACORDS: 
 
1. Manifestar, el Ple de l’Ajuntament d’Artà, la necessitat d’actualitzar la legislació referent a la figura 
jurídica de la guarda i custòdia compartida dels fills atenent l’evolució d’una societat més igualitària on 
hi ha un augment significatiu de divorcis i separacions amb fills menors d’edat.  
 
2. Instar les institucions balears a impulsar i aprovar una llei autonòmica per a la igualtat en les 
relacions familiars davant el cessament de la convivència dels pares on el jutge adopti de forma 
preferent la custòdia compartida per l’interès dels fills menors, llevat que la custòdia individual sigui 
més convenient. 
 
3. Des de l’àmbit de responsabilitat  municipal, comprometre’s, com a corporació, a transmetre els 
valors d’igualtat i de coresponsabilitat  parental que comporten la guarda i custòdia compartida a tots els 
seus òrgans i, molt especialment, en l’àrea de família, igualtat i en la de serveis socials. 
 
4. Trametre aquests acords a les conselleries de Presidència i Serveis Socials.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Al nostre entendre, no és cap demanda social i no hi ha cap dificultat legal  per obtenir aquest règim 
de custòdia. Actualment hi ha la normativa estatal que fa possible l’atorgament de custòdies 
compartides en molts de supòsits, ja és jurisprudència consolidada que no s’ha de considerar una 
mesura excepcional.    
 
Proposar la custòdia compartida com a norma general i de forma automàtica sense permetre una 
valoració conjunta de les circumstàncies, comportarà molts de problemes tant per als menors com per 
als seus progenitors.    
 
És un règim que necessita molt d’acord, complicitat i concordança amb la manera d’educar i tractar els 
menors i també una relació correcta entre mare i pare.    
 
A més, cada cas necessita una anàlisi rigorosa i detallada per concloure quin seria el millor sistema de 
custòdia , així s’haurien de multiplicar els equips psicosocials dels jutjats. Si no es doten millor, i es fa 
una aplicació mecànica de la custòdia compartida, es vulnerarà l’interès superior dels menors i s’aboca a 
la parella a una contínua “litigiositat”.    
 
No és amb mesures com aquestes que es possibilita la igualtat entre dones i homes. És un igualitarisme 
mal entès. La realitat demostra que, malauradament, encara són les dones que majoritàriament 
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assumeixen les tasques de cura dels menors, a part de les domèstiques; per tant, no és coherent la 
proposta amb la implicació real de molts d’homes. Si s’arriba a la custòdia compartida, ha d’esser 
perquè durant la convivència hagi existit la mateixa implicació dels dos progenitors.    
 
Moltes vegades la demanda de custòdia compartida amaga un interès del pare per veure minvada la seva 
contribució econòmica als menors, o per forçar una negociació, essent utilitzada com a mesura de 
pressió a la mare per tenir una pensió d’aliments inferior.    
 
Per aquests motius, en nostre vot serà en contra de la moció.>> 
 
La regidora del PSOE, Sra. Ginard, diu que hi votaran en contra. Opina que la custòdia amb un acord és 
positiu per als pares. Diu que molts de pares s’aprofiten de la custòdia compartida per estalviar-se les 
mensualitats. Xerra del tema dels maltractaments de les dones que no volen que s’extrapolin als fills. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, opina que els pares i les mares han de tenir els mateixos drets i les 
mateixes obligacions. Diu que votarà en contra de la moció. 
 
El batle diu que en la moció no es xerra dels maltractaments. Diu que, com a norma general, els pares 
s’haurien d’implicar igual que les mares. 
 
[A les 18.40 hores, la regidora Sra. Sureda s’incorpora a la sessió.] 
 
A continuació, els reunits, per 3 vots a favor (PI) i 9 vots en contra (PSOE, UIA i PP), no aproven la 
moció per manca de quòrum en la votació. 
 
 
7. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA per donar 
acompliment al Codi de bon govern 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<MOCIÓ 
 
En el plenari de 30 d’abril de 2014 es va aprovar, per unanimitat, l’adhesió al Codi de bon govern local 
proposat per la Federación Española de Municipios, aprovat per unanimitat per tots els partits que 
formaven la Comissió Executiva de la FEMP, el mes de setembre de 2009. Aquesta adhesió va ser arran 
d’una moció que va presentar el PSOE el 30 d’octubre de 2012, en la qual instava l’Equip de Govern 
d’aleshores, entre d’altres acords, a l’adhesió a aquell Codi de bon govern local.  
 
Aquest Codi de bon govern local recull un decàleg de principis que van des del respecte a l’ordenament 
jurídic i el compromís amb l’ètica pública i la qualitat democràtica, fins a la defensa dels interessos 
generals amb honradesa, objectivitat, imparcialitat, austeritat i proximitat al ciutadà. Es proposa 
fomentar la transparència i la democràcia participativa, treballar per la inclusió social i l’equilibri 
territorial en els municipis. De la mateixa manera, assumeix el codi de conducta política en relació al 
transfuguisme, entre d’altres. 
 
Dins de les mesures per millorar la gestió i la qualitat de la democràcia local, el tercer punt del Codi de 
bon govern local estableix que el Govern local mantindrà reunions periòdiques amb l’oposició per 
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donar compte per les iniciatives i projectes, i per facilitar els acords i la desitjable governabilitat de 
l’Administració local. 
 
Així mateix, dins del darrer punt del mateix bloc de mesures s’estableix que s’afavorirà la celebració 
anual d’un debat sobre l’Estat del municipi. 
 
És per tot això que es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Instar l’Equip de Govern que convoqui una reunió setmanal amb l’oposició per donar compte de les 
iniciatives i projectes, i per facilitar els acords i la desitjable governabilitat de l’Ajuntament, tal com 
està observat en el Codi de bon govern local. 
 
2. Instar l’Equip de Govern que consensuï un reglament per realitzar anualment un debat sobre l’Estat 
del municipi, públic i obert, i que es posi en marxa aquest debat ja al 2016.>> 
 
El batle diu que és una moció de la qual ja han parlat; diu que s’ha de collir en positiu. Valora la 
comunicació de l’Equip de Govern amb els grups de l’oposició, però també a la inversa. Opina que és 
una moció oportuna i que s’ha de fer un punt i a part. Manifesta que s’han fet una sèrie de passes, com 
donar les claus als grups de l’oposició, accés al registre de documents, comptabilitat, etc. Diu que veu 
problemes amb el punt número dos de la part dispositiva, ja que es va posar en marxa el PAM (Pla 
d’actuació municipal). Diu que no es poden comprometre a donar acompliment a aquest punt. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que ha semblat que abans els grups de l’oposició no tenien els 
mateixos drets. Abans, diu el Sr. Alzamora, no es retallaven els drets als grups de l’oposició. En relació 
al segon punt de la part dispositiva, diu el Sr. Alzamora, no es demana donar compte davant de la 
ciutadania, sinó un debat polític sobre l’Estat del municipi. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que els grups de l’oposició tenen les claus des del mes de juliol. 
En relació a la participació ciutadana, ja els va explicar en la comissió informativa el full de ruta.  
Opina que, enguany, han posat el debat amb la ciutadania. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que votarà a favor de la moció; diu que ell vol saber què passa a 
l’Ajuntament. 
 
Finalment, el batle diu que, si es retira el punt dos de la part dispositiva, votaran a favor de la moció. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que accepta eliminar el punt dos de la part dispositiva, però que, 
si no s’hi ha fet feina, al 2017 ho tornarà presentar. 
 
El portaveu del PSOE,  Sr. Galán, diu que les actes de la Junta de Govern Local es publiquen a la web a 
l’abast de tota la ciutadania. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat, instar l’Equip de Govern que convoqui una reunió 
setmanal amb l’oposició per donar compte de les iniciatives i projectes, i per facilitar els acords i la 
desitjable governabilitat de l’Ajuntament, tal com està observat en el Codi de bon govern local. 
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8. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a les 
actuacions per dur a terme a les biblioteques municipals 
 
El regidor d’UIA, Sr. Arnandis, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Atesa la gran afluència de ciutadans que fan ús de les biblioteques municipals situades a l’edifici de 
Na Batlessa a Artà i a les dependències municipals de la Colònia de Sant Pere, sobretot d’infants i 
joves. 
 
Atès l’informe realitzat per la Unitat de Gestió i Coordinació del Consell de Mallorca després de la seva 
visita a l’edifici Na Batlessa i l’edifici municipal de la Colònia de Sant Pere dia 24 de juliol de 2015, tal 
com consta en el registre d’entrada núm. 4837, de 2 d’octubre de 2015, amb què denuncia una sèrie de 
mancances infraestructurals que converteixen ambdós edificis municipals en àmbit d’urgent actuació. 
 
Atès que les recomanacions d’actuació són molt específiques i fan referència a: 
 
- Climatització  
- Acumulació d’aigües pluvials al soterrani 
- Senyalització exterior de l’edifici 
- Accessibilitat a persones amb mobilitat reduïda  
 
Atès que els pressupostos aprovats per a 2016, tant en el programa 3321 de biblioteques municipals, 
com en el 3331 d’equipaments culturals i museus, destinen partides econòmiques a la seva reparació, 
manteniment i conservació. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Instar l’Equip de Govern a realitzar les actuacions oportunes per reparar els desperfectes i millorar les 
condicions de la biblioteca municipal situada a l’edifici de Na Batlessa d’Artà 
 
2. Instar l’Equip de Govern a fer accessible a persones amb mobilitat reduïda o a famílies amb nadons la 
biblioteca de la Colònia de Sant Pere situada de l’edifici municipal.>> 
 
La regidora del PSOE, Sra. Ginard, diu que, arran d’un informe de suggeriments, s’han sol·licitat un 
pressupostos per instal·lar l’aire condicionat. Explica que hi ha un problema, ja que la peça exterior no 
pot anar defora de l’edifici; tampoc no es pot posar aire condicionat per tot l’edifici. 
 
En relació a l’accessibilitat de la biblioteca de la Colònia de Sant Pere, la regidora Sra. Ginard explica 
que la biblioteca es traslladarà a l’edifici de la tercera edat de la Colònia de Sant Pere quan estigui en 
marxa. Diu que votaran en contra de la moció. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que les biblioteques són llocs molt fonamentals. Opina que han 
d’estar en el millor estat possible. 
 
Tot seguit, els reunits, per 6 vots a favor (UIA i PP) i 6 vots en contra (PI i PSOE), dirimeix el vot de 
qualitat del batle, no aproven la moció per manca de quòrum en la votació. 
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9. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA per dur a aprovació 
l’Ordenança reguladora de l’ocupació de la via pública 
 
La regidora d’UIA, Sra. Maria, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu. 
 
<<Atès que el passat mes de novembre vàrem dur a plenari una moció per dur a aprovació l’Ordenança 
reguladora de l’ocupació de la via pública; 
 
Atès que l’Equip de Govern ens va proposar, i ens va parèixer molt encertat, convocar un concurs 
d’idees per tal d’establir l’estètica urbana dins el poble, i que es va comprometre a establir les bases 
d’aquest concurs dins el mes de gener; 
 
Atès que dins uns mes ja començarà la temporada d’estiu; 
 
Tornam a dur a aprovació la moció esmentada. 
 
“En els darrers anys, Artà  ha incrementat de manera significativa el nombre d’activitats dutes a terme a 
l’aire lliure.  
 
Per una altra banda, la promulgació de normativa específica com la llei antitabac i l’aparició de noves 
formes d’ocupació de l’espai públic (com les tarimes en calçada o els cossos tancats) ha provocat un 
increment de les demandes d’ocupació de la via pública per part dels molts d’establiments de comerç i  
restauració de tot el municipi.  
 
Tot això s’uneix a, d’una banda, la necessitat de garantir la lliure circulació i  l’accessibilitat a tota la 
ciutadania per tal de poder gaudir dels espais públics, així com a assegurar un ús acurat i racional de 
l’espai públic que no impedeixi ni dificulti la convivència de tots els agents implicats. 
 
Atès que no existeix cap normativa municipal que reguli de forma clara el conjunt d’activitats 
econòmiques i ciutadanes a la via pública. 
 
Atès que durant la passada legislatura, des de la Regidoria d’Urbanisme, ja es va redactar un esborrany 
referent a una ordenança que reguli tots els punts esmentats. 
 
Per tot això, es proposa a l’Ajuntament d’Artà que adopti el següent 
 
ACORD: 
 
Iniciar els tràmits necessaris per dur a aprovació l’Ordenança municipal d’ocupació de la via pública 
esmentada més amunt.>> 
 
El batle diu que està d’acord amb la necessitat de fer aquesta ordenança. Explica que el retard en la seva 
elaboració es deu al fet que una persona que ha d’intervenir en la seva elaboració és el cap de la Policia 
Local, qui es va incorporar el passat dia 8 de febrer. Diu que la part d’estètica de l’ordenança és la que 
durà més temps. El batle proposa dur en el proper Ple la modificació referent a la part d’ocupació dels 
espais públics. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que troba que aquesta ordenança és molt necessària. Opina que és 
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més necessària la part de l’ocupació que la d’estètica. Opina que les persones amb una discapacitat han 
de passar pels llocs on no passen els cotxes. Diu que es demani al poble el tema de la part estètica 
d’aquesta ordenança. 
 
Finalment, els reunits acorden, per unanimitat, iniciar els tràmits necessaris per dur a aprovació 
l’Ordenança municipal d’ocupació de la via pública esmentada més amunt. 
 
 
10. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdit 1/2016 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Davant la presentació de factures en el departament pendents d’aplicació. 

 
Atès l’informe d’Intervenció de data 09/02/2016, on consta que, en aplicació de l’article 60.2 del Reial 
decret 500/1990, de 20 d’abril, el reconeixement d’obligacions corresponents a exercicis anteriors que, per 
qualsevol causa, no ho haguessin estat en aquell a què corresponien, és competència del Ple de la 
corporació; i atès que en aquest cas concret és possible la seva realització. 

 
De conformitat amb el que s’exposa, propòs al Ple de la corporació que adopti els següents 
 
ACORDS: 

 
1. Aprovar el reconeixement dels crèdits 1/2016 per import total de 6.771,63 €, els quals figuren a la 
relació annexa a la qual es remet. 

 
2. Aplicar, amb càrrec al pressupost de l’exercici 2016, els crèdits corresponents i amb càrrec a les 
partides respectives.>> 
 
La regidora d’UIA, Sra. Maria, diu que ja varen demanar el detall de les factures incloses en aquest 
expedient. Demana qui ha de pagar la factura pel subministrament de l’escala del Teatre. 
 
El batle li diu que la paga l’Ajuntament i que no li parli de la Fundació del Teatre, ja que està en fase de 
dissolució. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar el reconeixement dels crèdits 1/2016 per import total de 6.771,63 €, els quals figuren a la 
relació annexa a la qual es remet. 

 
2. Aplicar, amb càrrec al pressupost de l’exercici 2016, els crèdits corresponents i amb càrrec a les 
partides respectives. 
 
 
11. Aprovació inicial, si s’escau, de la modificació de les bases d’execució del pressupost de 2016 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu. 
 
<<El Ple de l’Ajuntament d’Artà, a la sessió de 9 de desembre de 2015, va aprovar el pressupost i la 
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plantilla de personal de 2016.  
 
Atès que és la voluntat d’aquest Equip de Govern ajustar les aportacions als grups polítics que es fan 
anualment, d’acord amb la situació econòmica i d’acord amb la consignació pressupostària prevista a la 
partida 01 9121 23300 01, que disposa, per a aquest concepte, una quantitat de 13.000,00 euros. 
 
Vist l’informe de Secretaria Intervenció. 
 
D’acord amb el que estableix la Llei d’hisendes locals i el RD 500/1990, s’eleva al Ple la següent  
 
PROPOSTA D’ACORD: 
 
1. Aprovar inicialment la modificació de la base 34, d’aportacions als grups polítics, la qual queda 
redactada de la manera següent: 
 
“Base 34. Aportacions als grups polítics 
 
1. De conformitat amb el que preveu la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de 
les Illes Balears, i l’article 73.3 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, 
als grups polítics municipals, legalment constituïts, i per al seu funcionament, els corresponen les 
assignacions econòmiques següents: 
  
- 200,00 euros per grup polític municipal; i 
- 923,08 euros per regidor integrant del grup. 
 
Els grups polítics han de dur una comptabilitat específica de la dotació a què es refereix l’apartat 
anterior, que ha de posar a disposició del Ple de la corporació sempre que ho demani. 
 
2. Aquesta subvenció es paga anualment i la justificació dels imports rebuts es realitza mitjançant una 
declaració jurada del portaveu de cada grup d’haver destinat l’import rebut a les finalitats per a les quals 
es va concedir.” 
 
2. Exposar al públic l’expedient i la documentació preceptiva per termini de quinze dies des de la 
publicació d’aquest anunci, als efectes de reclamacions i al·legacions. Considerar definitivament 
aprovada aquesta modificació si durant el termini esmentat no es presenten reclamacions.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu. 
 
<<El tema del finançament dels partits polítics és un tema complex, però que s’ha d’encarar. És i ha 
estat, en l’actualitat, motiu de molts de casos de corrupció. És per això que el finançament ha de ser clar 
i s’ha de fer d’acord al que preveu la llei. La llei preveu que els ajuntaments, en els seus pressupostos, 
consignaran una partida per al finançament de les actuacions del partit polític, tot i que no s’estableix 
cap quantitat, ni tan sols orientativa. Es remet a la llei de pressupostos generals de l’Estat anual. Però 
aquesta llei mai no ha regulat les quantitats que s’han d’assignar als partits polítics per part de 
l’ajuntament. Fins ara hi havia hagut consens amb les quantitats, que s’han mantengut invariables 
durant els darrers cinc anys, com a mínim.  
 
Val a dir que, com a excepció, en el pressupost de 2013, i fruit de la situació econòmica del moment, en 
què s’havien d’incorporar més de 700.000 euros d’extrajudicial i un romanent de tresoreria negatiu de 
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més de 500.000 euros, es va pressupostar una reducció d’aquesta partida als 13.000 euros. Però, des 
d’Intervenció se’ns va avisar que això no podia ser i que la simple aprovació del pressupost no ho 
validava. En la negociació de l’acord, com que no va haver-hi unanimitat per modificar-ho per la 
negativa de l’oposició, no es va fer i els partits cobraren el que estava previst a les bases d’execució del 
pressupost, el que ara es vol canviar, havent d’incorporar a l’extrajudicial de 2014 la diferència no 
pressupostada. Al 2014 i 2015 es va mantenir la quantitat pactada des de bastants anys enrere.  
 
Enguany, i fruit de la nostra observació en l’anàlisi del pressupost, vàrem demanar que es fes la 
modificació pressupostària per atendre l’obligació que marcaven les basses del pressupost. I el que ens 
presentau és una modificació de l’assignació dels partits polítics. Arbitrària i unilateral. A les 
comissions informatives ja diguérem que aquesta no era la nostra intenció. Com ja he dit, els partits 
polítics tenen la seva funció i necessiten finançament, com la resta d’entitats que hi ha al municipi. I no 
és que es tracti de lucre, ja que els partits polítics, amb aquestes assignacions, no poden pagar a ningú, 
sinó que són per a les seves despeses corrents. Amb aquesta proposta, que no heu negociat ni xerrat per 
res, hi haurà entitats que cobraran més que els partits polítics. No és, evidentment, per desmerèixer les 
entitats (recordem que ja proposàrem, també en el pressupost de 2016, d’augmentar-los a totes un 20 % 
la seva assignació, perquè creiem que fan una tasca impagable), sinó per també posar en valor la feina 
que fèiem els partits polítics.  
 
Per això, la nostra proposta és que, com a mínim, ho retireu de l’ordre del dia per parlar-ne més 
detalladament. Si la manteniu, per imposició que és i per menyspreu a la feina que fan els partits, hi 
votarem en contra.>> 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que vénen a l’Ajuntament perquè volen i, a més, els donen doblers 
per les assistències als òrgans col·legiats. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que ell no veu malament retirar el punt de l’ordre del dia; no 
obstant això, diu que no votarà a favor d’aprovar cap quantitat que no estigui consignada en el 
pressupost municipal. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que no volen augmentar el pressupost d’assignació als partits 
polítics, sinó mantenir-lo.  
 
A continuació, el batle diu que retira el punt de l’ordre del dia. 
 
 
12. Aprovació, si s’escau, de la proposta de correcció de l’error material en l’expedient 
d’aprovació del pressupost i plantilla de personal de 2016 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<El Ple de l’Ajuntament d’Artà, a la sessió de 9 de desembre de 2015, va aprovar el pressupost i la 
plantilla de personal de 2016.  
 
S’han detectat dos errors materials que consisteixen, en primer lloc, en què les quantitats corresponents 
al sou del tècnic de medi ambient per import de 38.216,64 € s’han assignat al programa 3231, de serveis 
educatius, en lloc del programa  1701, d’administració general del medi ambient; i, en segon lloc, a la 
base 21 es fa referència a l’any 2013, quan ha de dir 2016. 
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D’acord amb el que estableix l’article 105.2 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de 
les administracions públiques i del procediment administratiu comú, s’eleva al Ple la següent  
 
PROPOSTA D’ACORD: 
 
1. Acordar la rectificació de l’error material detectat en l’assignació d’unes partides a un grup de 
programa que no li correspon, de manera que: 
 
Allà on diu:   
Org. Prog. Econ. Sp. Descripció Crèdit 

inicial 
01 1701 15000 01 Productivitat 2.997,91 
01 1701 16000 01 Seguretat Social 14.012,95 
01 1701   Administració general del medi ambient 17.010,86 
      
01 3231 12000 01 Retribucions bàsiques funcionaris - A1 13.226,19 
01 3231 12006 01 Retribucions bàsiques funcionaris / triennis 454,98 
01 3231 12100 01 Retribucions complementàries funcionaris - CD 10.580,95 
01 3231 12101 01 Retribucions complementàries funcionaris - específic 11.855,96 
01 3231 12103 01 Retribucions complementàries funcionaris - altres 

complements 
2.098,56 

01 3231 13000 01 Retribucions personal laboral 52.550,28 
01 3231 13002 01 Retribucions personal laboral 60.044,17 
01 3231 15000 01 Productivitat 9.038,55 
01 3231 16000 01 Seguretat Social 41.355,22 
01 3231 22001 01 Premsa, revistes, llibres i altres publicacions 200,00 
01 3231 22199 01 Altres subministraments 200,00 
01 3231 22300 01 Transports 1.000,00 
01 3231 22799 01 Treballs d’altres empreses 400,00 
01 3231 22799 02 Edicions didàctiques 100,00 
01 3231   Serveis Educatius 203.104,86 
 
Ha de dir: 
Org. Prog. Econ. Sp. Descripció Crèdit 

inicial 
01 1701 12000 01 Retribucions bàsiques funcionaris - A1 13.226,19 
01 1701 12006 01 Retribucions bàsiques funcionaris / trienis 454,98 
01 1701 12100 01 Retribucions complementàries funcionaris - CD 10.580,95 
01 1701 12101 01 Retribucions complementàries funcionaris - específic 11.855,96 
01 1701 12103 01 Retribucions complementàries funcionaris - altres complements 2.098,56 
01 1701 15000 01 Productivitat 2.997,91 
01 1701 16000 01 Seguretat Social 14.012,95 
01 1701 

  
Administració general del medi ambient 55.227,50 

      
01 3231 13000 01 Retribucions personal laboral 52.550,28 
01 3231 13002 01 Retribucions personal laboral 60.044,17 
01 3231 15000 01 Productivitat 9.038,55 
01 3231 16000 01 Seguretat Social 41.355,22 
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01 3231 22001 01 Premsa, revistes, llibres i altres publicacions 200,00 
01 3231 22199 01 Altres subministraments 200,00 
01 3231 22300 01 Transports 1.000,00 
01 3231 22799 01 Treballs d’altres empreses 400,00 
01 3231 22799 02 Edicions didàctiques 100,00 
01 3231   SERVEIS EDUCATIUS 164.888,22 
 
2. Acordar la rectificació de l’error material detectat en la base 21 de les bases d’execució del 
pressupost de 2016, de manera que: 
 
Allà on diu: 
“Base 21. Autorització de la despesa. FASE “A” 
[…] 2. No es podrà autoritzar (no es podrà fer la fase A i/o AD) cap despesa que estigui vinculada a la 
concessió d’una subvenció de les assenyalades en el  capítol 7 del pressupost d’ingressos per a l’exercici 
2013, fins que l’Ajuntament d’Artà no hagi rebut i comptabilitzat el reconeixement de dret derivat de la 
concessió de dita subvenció. […]” 
 
Ha de dir: 
“Base 21. Autorització de la despesa. FASE “A” 
(...) 2. No es podrà autoritzar (no es podrà fer la fase A i/o AD) cap despesa que estigui vinculada a la 
concessió d’una subvenció de les assenyalades en el  capítol 7 del pressupost d’ingressos per a l’exercici 
2016, fins que l’Ajuntament d’Artà no hagi rebut i comptabilitzat el reconeixement de dret derivat de la 
concessió de dita subvenció. (...)” 
 
3. Publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de les Illes Balears.>> 
 
La regidora d’UIA, Sra. Maria, diu que s’abstendran en la votació. 
 
A continuació, els reunits acorden, per 7 vots a favor (PI, PSOE i PP) i 5 abstencions (UIA): 
 
1. Acordar la rectificació de l’error material detectat en l’assignació d’unes partides a un grup de 
programa que no li correspon, de manera que: 
 
Allà on diu:   
Org. Prog. Econ. Sp. Descripció Crèdit 

inicial 
01 1701 15000 01 Productivitat 2.997,91 
01 1701 16000 01 Seguretat Social 14.012,95 
01 1701   Administració general del medi ambient 17.010,86 
      
01 3231 12000 01 Retribucions bàsiques funcionaris - A1 13.226,19 
01 3231 12006 01 Retribucions bàsiques funcionaris / triennis 454,98 
01 3231 12100 01 Retribucions complementàries funcionaris - CD 10.580,95 
01 3231 12101 01 Retribucions complementàries funcionaris - específic 11.855,96 
01 3231 12103 01 Retribucions complementàries funcionaris - altres 

complements 
2.098,56 

01 3231 13000 01 Retribucions personal laboral 52.550,28 
01 3231 13002 01 Retribucions personal laboral 60.044,17 
01 3231 15000 01 Productivitat 9.038,55 
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01 3231 16000 01 Seguretat Social 41.355,22 
01 3231 22001 01 Premsa, revistes, llibres i altres publicacions 200,00 
01 3231 22199 01 Altres subministraments 200,00 
01 3231 22300 01 Transports 1.000,00 
01 3231 22799 01 Treballs d’altres empreses 400,00 
01 3231 22799 02 Edicions didàctiques 100,00 
01 3231   Serveis Educatius 203.104,86 
 
Ha de dir: 
Org. Prog. Econ. Sp. Descripció Crèdit 

inicial 
01 1701 12000 01 Retribucions bàsiques funcionaris - A1 13.226,19 
01 1701 12006 01 Retribucions bàsiques funcionaris / trienis 454,98 
01 1701 12100 01 Retribucions complementàries funcionaris - CD 10.580,95 
01 1701 12101 01 Retribucions complementàries funcionaris - específic 11.855,96 
01 1701 12103 01 Retribucions complementàries funcionaris - altres complements 2.098,56 
01 1701 15000 01 Productivitat 2.997,91 
01 1701 16000 01 Seguretat Social 14.012,95 
01 1701 

  
Administració general del medi ambient 55.227,50 

      
01 3231 13000 01 Retribucions personal laboral 52.550,28 
01 3231 13002 01 Retribucions personal laboral 60.044,17 
01 3231 15000 01 Productivitat 9.038,55 
01 3231 16000 01 Seguretat Social 41.355,22 
01 3231 22001 01 Premsa, revistes, llibres i altres publicacions 200,00 
01 3231 22199 01 Altres subministraments 200,00 
01 3231 22300 01 Transports 1.000,00 
01 3231 22799 01 Treballs d’altres empreses 400,00 
01 3231 22799 02 Edicions didàctiques 100,00 
01 3231   Serveis Educatius 164.888,22 
 
2. Acordar la rectificació de l’error material detectat en la base 21 de les bases d’execució del 
pressupost de 2016, de manera que: 
 
Allà on diu: 
“Base 21. Autorització de la despesa. FASE “A” 
[…] 2. No es podrà autoritzar (no es podrà fer la fase A i/o AD) cap despesa que estigui vinculada a la 
concessió d’una subvenció de les assenyalades en el  capítol 7 del pressupost d’ingressos per a l’exercici 
2013, fins que l’Ajuntament d’Artà no hagi rebut i comptabilitzat el reconeixement de dret derivat de la 
concessió de dita subvenció. […]” 
 
Ha de dir: 
“Base 21. Autorització de la despesa. FASE “A” 
(...) 2. No es podrà autoritzar (no es podrà fer la fase A i/o AD) cap despesa que estigui vinculada a la 
concessió d’una subvenció de les assenyalades en el  capítol 7 del pressupost d’ingressos per a l’exercici 
2016, fins que l’Ajuntament d’Artà no hagi rebut i comptabilitzat el reconeixement de dret derivat de la 
concessió de dita subvenció. (...)” 
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3. Publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. 
 
 
13. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de gener de 2016 i a dia 23 de 
febrer de 2016 
 
A continuació, es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents al mes de gener de 2016 i a 
dia 23 de febrer de 2016. 
 
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
14. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que el PP i UIA han presentat escrits de precs i preguntes, els quals es llegeixen  a 
continuació. 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 
1. Ens poden dir quines mesures prendran o pensen prendre quant al manteniment del Poliesportiu de la 
Colònia de Sant Pere (porteries rovellades, perill per als usuaris...)? 
 
Resposta: S’arreglarà el que està en mal estat i es fa necessari un seguiment i control del manteniment 
per evitar el constant deteriorament, però encara no tenim clara la millor opció. També és necessari 
millorar l’ús i el control de la instal·lació.  
 
2. Ens poden dir a tots els ciutadans i ciutadanes quin serà realment el cost del sou del nou cap de la 
Policia Local? 
 
Resposta: 44.324,26 € bruts. 
 
3. Tenen constància que hi ha molts de moixos a Sant Salvador i altres llocs del municipis i que aquests 
produeixen moltes defecacions? 
 
En cas afirmatiu, quines mesures prendran o pensen prendre al respecte? 
 
Resposta: S’està treballant en diverses línies. Per una banda, se segueix el conveni signat amb els 
veterinaris d’Artà i l’Associació d’Animalistes quant al procés de captura i castració dels moixos. Per 
una altra banda, s’estan cercant alternatives per tal de reallotjar determinades colònies de moixos i 
també s’estudia la possibilitat d’habilitar una “moixera” municipal. 
 
4. Quines mesures prendran o pensen prendre respecte a l’abandonament de bancs i papereres i pintades 
devora la creu de l’escalonada que du a Sant Salvador? 
 
Resposta: Netejar les pintades i arreglar o canviar els bancs. 
 
5. Si en tenen constància, ens poden dir quines mesures prendran o pensen prendre referent als fanals 
espenyats a l’escalonada de Sant Salvador i de la Clota? 
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Resposta: Arreglar-los. 
 
6. Per a quan camins rurals desbrossats i terraplenats? 
 
Resposta: S’hi està fent feina de manera constant. 
 
7. A les comissions informatives ens varen dir que començava una brigada a fer feina per eliminar 
barreres arquitectòniques. Us demanam, com ja hem demanat altres vegades, que la primera sigui la de 
la font de la plaça de l’Ajuntament? 
 
Resposta: Em sap greu dir-ho, però no serà la primera, tot i que la tenim en compte. 
 
8. Donam l’enhorabona a l’Equip de Govern per canviar la coberta de la tribuna del Camp de Futbol Ses 
Pesqueres. Però no creuen que ho haurien pogut fer al final de la lliga o de la temporada? 
 
Resposta: No. Teníem constància que els cruis a la uralita cada vegada eren més grans.  Ens havien dit 
que ja havien caigut alguns trossos d’uralita i, en cap cas, volíem posar en risc la seguretat de la gent 
que va a la instal·lació. De fet, hem retirat tot d’una que ha estat possible la uralita per evitar algun risc. 
Tot això, també, s’ha fet amb un informe de perillositat del tècnic corresponent. De tota manera, l’obra, 
a part de no poder-se refugiar davall la coberta el públic, no planteja ni plantejarà cap problema ni 
dificultat per a la pràctica esportiva. 
 
9. Quines mesures pensen prendre o prendran per minvar i, si fos possible eliminar, les fugues o pèrdues 
de la canalització d’aigua al nostre municipi ? (Segons s’ha publicat en premsa, superiors al 55 per cent) 
  
Resposta: S’hi està fent feina, canviant canonades i posant detectors digitals per a millor control i 
detecció de les fuites 
 
10. Si en tenen constància, quines mesures pensen prendre o prendran per evitar les defecacions 
d’animals a la Via Verda i a la resta del municipi? 
 
Resposta: Es competència de Serveis Ferroviaris. 
 
11. Respecte als patis oberts, ens poden dir si es permet o es permetrà dur cans? 
 
En cas afirmatiu, quines mesures prendran o pensen prendre al respecte per evitar incidents (bregues de 
cans, mossegades, defecacions...)? 
 
Resposta: El primer punt de les Normes d’ús ho diu ben clar: “No es permet l’entrada d’animals en 
aquests espais.” 
 
12. Tenen constància del fet que hi ha basses d’aigua al Punt Verd? En aquest cas, han rebut o tenen 
constància que l’aigua embassada fa olor i ha moscards? 
 
Resposta: No. De tota manera, s’està fent feina per arreglar el Parc Verd. 
 
13. De quants d’habitatges disposa o pot disposar l’Ajuntament perquè els habitin refugiats o persones 
que, en un moment determinat, necessitin un sostre on passar un vespre o uns quants de dies? Si 
disposen d’aquests habitatges, aquests compleixen amb la normativa al respecte? 
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Resposta: Avui encara no en tenim cap, d’habitatge d’emergència, però s’ha encarregat el projecte per 
tal de rehabilitar l’immoble dels  Quatre Cantons. Per altra banda, arran de la nostra reunió amb la 
presidenta del Govern balear i a petició de l’Ajuntament, hem estat informats que el Govern ha signat 
un conveni amb el SAREB dintre del qual els nostres Serveis Socials podran disposar d’algun habitatge. 
Esperem que l’Ibavi ens faci arribar la informació tan aviat com disposin de les claus dels habitatges 
concrets (encara no sabem el nombre exacte 1, 2, 3…). 
 
14. Han demanat permís i l’han concedit per passar la fibra òptica per les façanes? 
 
Resposta: Telefónica de España, SAU, presentà el pla de desplegament de fibra òptica que fou aprovat, 
amb condicions, per la Junta de Govern Local a la sessió de 13 de gener de 2016. Posteriorment, en data 
21 de gener, el representant de Telefónica va presentar davant l’Ajuntament la preceptiva declaració 
responsable per a l’inici de la instal·lació. 
 
15. Quines mesures prendran o pensen prendre per evitar la plaga de la processionària o cuques als pins, 
especialment al pati de l’escola de Na Caragol, a l’avinguda de Costa i Llobera i a d’altres llocs del 
nostre municipi? 
 
Resposta: Hem mantingut reunions i contactes amb la Conselleria de Medi Ambient i ens han indicat 
una sèrie de coses. Enguany ha estat molt difícil lluitar contra la processionària, ja que no ha fet fred i 
els cucs no moren. Des de la Conselleria no es faciliten recursos directes (ni bosses de feromones ni 
cartutxos). Tota la despesa corre a compte dels municipis. Des de l’Ajuntament hem demanat un 
pressupost de bosses per tal de preveure l’any següent (també ens indiquen que hi ha un problema de 
registre amb les bosses, que esperam estigui solucionat quan s’hagin de penjar, a l’estiu). Per a enguany 
hi ha poc més a fer, tallar les branques.   
 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA UIA 
 
Precs 
 
- Demanam que, vista la situació irregular, sense contracte, de Ràdio Artà i vist que en el Ple de 
setembre de 2015 es va aprovar, per unanimitat, la moció presentada per UIA i arran de les peticions de 
la resta de partits en anterior legislatures, es faci el concurs obert i públic per tal de garantir el lliure 
accés i la lliure concurrència a un recurs públic. 

 
Resposta: No crec que estigui en una situació irregular. I, pel que fa al prec, em remet a l’acta del Ple 
del mes de setembre. Entenem que es fa una ràdio en català i de qualitat i que, ara per ara, no és 
prioritari fer aquest concurs.  
  
Hisenda 
 
- Heu donat resposta a la sol·licitud que ha fet el Consell de Mallorca (Departament d’Economia i 
Hisenda), referent a la participació de l’Ajuntament a la Comissió Sectorial  Treball en Xarxa per a la 
Informació Turística de Mallorca, amb reg. d’entrada 784? Quina? 

 
Resposta: Sí, hem proposat la participació activa de l’Ajuntament amb mi com a representant. 
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- Factura de 51,91 euros d’EH per manteniment oficina Colònia. I electricista? 
 

Resposta:  No entenc la pregunta. 
 

- Factura de 325,49 euros d’EH per manteniment enllumenat Colònia. I electricista? 
 

Resposta:  No entenc la pregunta. 
 

- Pagament de dietes i desplaçaments de 450 euros de la delegada de la Colònia. 
 

Resposta: Això no és cap pregunta. 
 

- Factura de 1.127 euros de Can Jaume gala benèfica Oasis. Va ser una festa benèfica que va costar 
molts de doblers. Oasis és una empresa privada amb afany de lucre. 

 
Resposta: Tampoc no és cap pregunta. 
 
- Segons ens informàreu, el canvi d’uralita de Ses Pesqueres es pagava amb el superàvit de 2015. No 
s’ha de fer la incorporació per modificació de crèdit per plenari abans de la contractació? 

 
Resposta: Tots els tràmits necessaris estan fets. 

 
Urbanisme 
 
- A quina conclusió s’ha arribat una vegada que el Registre de la Propietat de Manacor ens ha fet arribar 
la documentació sol·licitada per l’Ajuntament en data 19/01/2016, referent a la inscripció de les 
murades de Sant Salvador a nom de la Parròquia de la Transfiguració del Senyor d’Artà?  

 
Resposta: No s’ha arribat encara a cap conclusió. La documentació ara obtinguda, a més d’aquella de la 
qual ja es disposava, juntament amb l’estudi històric realitzat, haurà de ser estudiada en el seu conjunt 
de cara a la interposició de les accions legals que corresponguin. 
  
Interior 
 
- Els representants sindicals demanaren una reunió de la Mesa General de Negociació, i urgent, per 
tractar un punt que s’havia de tractar en una reunió de dia 19 de gener.  
 
Ja s’ha convocat? Si ja s’ha realitzat, què s’hi va tractar? 

 
Resposta: No. 

 
- El passat 19 de febrer se celebrà al Polígon de Son Malferit, Palma, una reunió de la FELIB per 
dissenyar i establir estratègies d’actuació per tal de combatre l’intrusisme en el transport públic. Quins 
han estat els acords presos? 

 
Resposta: No hi vàrem assistir, esperam que convoquin el cap de Policia, tal com manifesten a la 
mateixa convocatòria. 
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- Amb registre d’entrada número 916, un membre de la Brigada sol·licita una reunió amb la Batlia per 
aclarir la designació de càrrecs i funcions dins la mateixa Brigada Municipal. Quin o quins han estat els 
motius que han originat aquesta consulta? S’ha convocat la sol·licitada reunió? Quan? 

 
Resposta: Era un problema intern entre treballadors i ja s’ha solucionat. 
 
- La Junta de Govern Local, en data 10 de febrer de 2016, notifica un contracte menor del servei de 
consultoria i assistència tècnica dels treballs de coordinació del servei de salvament i socorrisme al 
municipi d’Artà, que costa 2.940 euros (més IVA). Per quin motiu s’ha externalitzat aquest servei? 

 
Resposta: Perquè el personal intern es pugui formar bé i pugui fer la feina ben feta. 

 
Festes 
 
- Segons ens han informat, l’Associació S’Aplec va demanar el tassó reutilitzable per a la festa que va 
fer pels Darrers Dies i se’ls vol cobrar una taxa pels tassons no retornats. No es va aprovar, en el Ple de 
novembre, l’exempció d’aquesta taxa a les entitats sense afany de lucre? Per què, idò, se’ls vol cobrar? 

 
Resposta: Crec que hi ha un error d’interpretació. Es va aprovar una bonificació pensant que es tornaven 
tots els tassons que es deixaven. Només es cobra per reposar els que no es retornen. 

 
Promoció econòmica 
 
- La pàgina web Viuarta.com, que té el copyright de l’Ajuntament d’Artà 2015: 
 
· Quina necessitat ha provocat la seva creació? 

 
Resposta: Posar en marxa i tenir les eines per engegar la part de serveis de la marca D’Artà. 

 
· Qui la gestiona? 

 
Resposta: Encara no està acabada. 

 
· Els 19.239 euros (IVA inclòs) és l’import total de la factura que ha costat aquesta pàgina o encara 
tendrà més despeses? 

 
Resposta: És el total. 

 
· Per quin motiu està feta en castellà? 

 
Resposta: No està acabada. 

 
· Qui presta els serveis que s’ofereixen en aquesta web? 

 
Resposta: Diferents empreses associades a la marca D’Artà. 

 
· Hem de suposar que és un error que la pàgina tengui el copyright de l’any 2015? 

 
Resposta: No està acabada. 
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· També ens genera sorpresa que es notifiqui la contractació de la pàgina el 10 de febrer de 2016 i el 23 
de febrer la pàgina ja estigui publicada. Ens ho podeu explicar? 

 
Resposta: Segons em diuen, la varen obrir uns dies per comprovar certs funcionaments tècnics, però 
no és una pàgina que estigui publicada. 

 
- La Junta de Govern Local en data 10 de febrer de 2016 notifica un contracte menor del servei de 
suport a la gestió i al control del mercat d’Artà que ascendeix a 15.004 euros (IVA inclòs). Les partides 
pressupostàries 4312 22799 i 4313 22799, de 4.000 i 11.000 euros cadascuna, ja sumen la màxima 
disponibilitat de crèdit per a tot l’any 2016. No és molt agosarat esgotar tot el crèdit d’aquestes partides 
quan només som al mes de febrer i queda mercat i comerç ambulant per 10 mesos més d’aquest any? 
 
Resposta: No, la feina de tot l’any ja esta contractada. 
 
- Ens podeu explicar en què consisteix el contracte menor del servei de desenvolupament dels serveis i 
suport per crear un pla de desenvolupament de marca identitària i d’implicació econòmica i social, que 
s’apuja a 21.659 euros el total? 
 
Resposta: Sí, les properes passes de marca D’Artà i la gestió de l’Estació. 
 
Medi ambient 
 
- Com ja demanàrem als mesos de novembre i gener, segons el contracte de concessió de recollida de 
residus i neteja viària, a l’any de l’inici del contracte s’havia de fer una auditoria del servei. Ens vàreu 
respondre que estava feta i que ens la passaríeu. Quan la podrem conèixer? 

 
Resposta: Ja l’havíem d’haver passada, la setmana que ve la tendreu. 

 
- Igualment, a l’any de l’entrada del contracte, la concessionària havia de posar a disposició de 
l’Ajuntament, i de la ciutadania, una plataforma informàtica per gestionar el servei. En el plenari de 
gener ens diguéreu que encara no podíeu explicar el funcionament, perquè teníeu reunions la setmana 
següent. Podeu explicar ja el funcionament? 

 
Resposta: No, la feina encara no està acabada. 

 
- Com està la tramitació per ubicar el punt d’aportació de la Colònia al seu lloc definitiu?  

 
Resposta: Hem donat prioritat al PAC i, de seguida que estigui, seguirem amb aquesta tramitació. 

 
- Es té previst algun pla d’actuació global per al municipi per fer front a la possible sequera que hi haurà 
aquest estiu si no plou? 

 
Resposta: Trobau que aquí posem damunt la taula el tema dels regants i de la bassa per abastir? Per la 
meva banda estic pendent que la Conselleria ens convoqui, perquè serà un problema de tot el territori. Sí 
crec que podem avançar que farem una campanya de sensibilització d’estalvi d’aigua.  

 
- Heu fet alguna intervenció amb la processionària que afecta als pins del municipi?  
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· Demanam que a l’estiu instal·leu les trampes de feromones per evitar una proliferació tan gran com la 
d’enguany. 

 
Resposta: Ho he contestat a les preguntes del PP. De tota manera, aquí podem dir que ja tenim 
planificada la instal·lació de les bosses sempre que s’aclareixi el problema de registre de la propietat 
intel·lectual.  
 
Infraestructures 

 
- Al setembre, octubre, novembre i gener diguérem que dia 13 de juliol, una veïna del carrer de 
l’Abeurador va sol·licitar una revisió de la senyalització del carrer de l’Abeurador amb el de Son 
Servera. Ho motivava perquè els vehicles no respecten la senyalització canviada i això provoca 
retencions innecessàries. Ens diguéreu que encara no li havíeu contestat. Ja ho heu fet? Què li heu 
contestat?  

 
Resposta: No se li ha contestat, malgrat que ja hi ha alguna proposta per fer i s’ha encarregat el material 
per poder dur-la a terme.  De tota manera, dimecres que ve tenim una reunió amb el nou cap de Policia 
per saber el seu parer sobre aquesta i altres qüestions que hi ha damunt la taula pel que fa a mobilitat. 

 
- Al mes de novembre hi ha hagut dues demandes a l’Ajuntament per accidents al carrer de  Ciutat a 
causa del mal estat de les llambordes. Al mes de gener diguéreu que al 2016 ho faríeu perquè ja teníeu 
el pressupost aprovat. Encara no s’ha fet i el perill de cada vegada és més gran. Quan ho arreglareu? 

 
Resposta: La feina ja està contractada i començarà en breu. 

 
- Una ciutadana exposa, en el registre d’entrada de dia 14 de gener, que a la cantonada del carrer de 
Josep Sureda Blanes amb el de Ramon Llull hi ha defectes de visibilitat quan s’ha de cedir el pas.  
Aquest fet ocasiona ensurts i pot provocar topades. Per això demana que s’instal·li un mirall per 
facilitar la visibilitat. Al mes de gener ens diguéreu que ho enviàveu al cap de Policia. Heu estudiat la 
problemàtica? ¿Quina resposta li heu donat? 

 
Resposta: Tal com he respost abans, dimecres que ve hi ha aquesta i d’altres coses damunt la taula per 
tal de donar resposta a la ciutadania. 

 
- En el plenari de setembre es va aprovar una moció per fer una petita intervenció per senyalitzar el 
creuer de davant ses Pesqueres, per millorar la seguretat de l’espai. Com està l’acompliment d’aquest 
acord? 

 
Resposta: Efectivament, quedàrem en fer una petita actuació i també li dic que aquest punt està a la 
reunió del proper dimecres. Ja vaig comentar en una comissió informativa que havia vist la  
documentació per tal de poder fer una petita rotonda provisional, però el problema que tenim allà va 
més lluny d’una petita rotonda. Si la feim, on poden aparcar els cotxes? Buscàrem la possibilitat de 
poder habilitar algun solar de devora i la catalogació del terreny no ens ho permet. També és vera que 
tenim terrenys catalogats com a aparcaments a les normes, però volíem saber con afecta la ronda a 
aquests terrenys. 
 
Teatre 
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- Ens podeu dir, ja que no està publicat enlloc i contravé la Llei de transparència, el sou brut anual de la 
gerent del Teatre? I el cost total anual de la seva Seguretat Social? 

 
Resposta: A la pàgina web de l’Ajuntament no hi ha cap sou de cap membre del personal de 
l’Ajuntament i he dit que, poc a poc, ens anirem adaptant a la Llei de transparència, que vull recordar 
que és de l’any 2013. Segons m’han dit, i segur que vostè ho sap millor que jo, perquè ha estat president 
del Patronat del Teatre, aquesta informació està a les actes del Patronat del Teatre, i més concretament a 
l’acta de dia 16 d’abril de 2008. Mirau si ha plogut. 
 
Colònia de Sant Pere 

 
- A la Bassa d’en Fasol s’eliminaren els fassers i es va sembrar una alzina, que s’ha mort. Quan la 
reemplaçareu? 

 
Resposta: Ja s’hi està fent feina. 

 
- Una de les nostres propostes per al pressupostos de 2016 va ser que es mantingués una partida de 
100.000 euros per invertir directament a la Colònia. Allà hi ha molts de projectes que es podrien 
desenvolupar, com ara la reparació del material esportiu. Ens diguéreu que els pressupostos que 
aprovàreu eren flexibles i oberts i que es podrien modificar. Heu previst alguna inversió directament a la 
Colònia amb els fons propis? 
 
Resposta: Sí, ja han començat les obres d’asfaltatge dels dos camins que duen a Caloscamps i també es 
farà el camí del parral; tenim previsió de comprar bancs, arreglar jardins, parcs infantils i ja està posada 
la marquesina que fa molts d’anys que estava demanada. 
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per assentiment unànime, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i 
dotze els assistents, aprovar les actes de les sessions d’1, 22 i 29 de desembre de 2015. 
 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Adherir-se a la Xarxa Illes Balears Film Commission. 
2.2. Autoritzar el batle a realitzar tots els tràmits necessaris per a aquesta adhesió. 
2.3. Trametre aquest acord a la Xarxa Illes Balears Film Commission. 
 
3. Acordar, per unanimitat, aprovar la declaració d’intencions que es transcriu a continuació: 
 
<<1. Declaració política d’intencions respecte a la cessió, en concepte de permuta, del solar municipal 
A28 del Polígon Industrial Es Pujols  

 
L’Ajuntament d’Artà declara la seva intenció política i no vinculant de cedir, en concepte de permuta, el 
solar municipal A28, de 1.740 m2, del Polígon Industrial Es Pujols, amb referència cadastral 
1237505ED3913N0001LB,  classificada com a  AR-SOC, en permuta a canvi que la cessionària, al seu 
càrrec, assumeixi: 

 
- La construcció d’un equipament esportiu al solar de titularitat municipal classificat com a zona d’ús 
esportiu, amb referència cadastral 1136609ED3913N0001HB, amb una superfície de solar de 3.674 m2. 
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Amb aquesta finalitat, prèviament, s’hauran de consensuar las característiques, funcionals i 
econòmiques del mateix, que en qualsevol cas seran compatibles amb l’activitat i perfils d’usuaris de 
l’equipament sociosanitari previst a l’ordenació del mateix polígon. Es preveu la possibilitat de tancar 
acords per a què l’adquirent de la parcel·la municipal A28 assumeixi la gestió d’aquest mateix 
equipament esportiu, en condicions a acordar. 

 
- Adequació de la zona verda actual assenyalada en el plànol de les Normes subsidiàries d’Artà del 
Polígon Industrial Es Pujols, previ consens de les seves característiques, dissenyant una zona de parc i 
oci, també compatible amb l’activitat l’equipament sociosanitari previst a l’ordenació del mateix 
polígon, acordant prèviament amb l’Ajuntament les condicions de manteniment d’aquest. 

 
Aquestes inversions tindrien un import mínim corresponent al valor de taxació mitjà de les parcel·les 
del polígon industrial de l’entorn, on s’inclou la parcel·la municipal A28,  taxació mitjana que dóna un 
resultat de 157,5 €/m2, segons la taxació elaborada per l’empresa Estop en data 4 de setembre de 2015 i 
que s’ha presentat a l’Ajuntament d’Artà en data 2 de febrer de 2016 (RGE núm. 582). 

 
En tot cas, per a poder fer efectiva aquesta cessió, a més de la necessitat de consensuar els punts que 
s’han citat, també prèviament s’haurà d’acreditar el compliment dels procediments i requisits que 
estableix la normativa vigent i, més concretament, el Reglament general de la Llei 2/2014, de 25 de 
març, d’ordenació i ús del sòl, per a l’illa de Mallorca, així com la resta de la normativa reguladora del 
patrimoni públic municipal del sòl. 

 
En tot cas, aquest acord només comporta una simple declaració d’intencions polítiques, que no té 
caràcter vinculant, i en cap supòsit d’aquesta declaració no se’n podran extreure compromisos dels 
quals se’n puguin derivar eventuals responsabilitats patrimonials o de qualsevol altre tipus contra 
l’Ajuntament d’Artà. 

 
2. Declaració política d’intencions respecte al canvi d’ús de la parcel·la A27 del Polígon Industrial Es 
Pujols 

 
L’Ajuntament d’Artà declara la seva intenció política i no vinculant d’iniciar els tràmits municipals 
necessaris per procedir al canvi d’ús industrial per sociosanitari de la parcel·la A27, amb referència 
cadastral 1237506ED3913N0001TB, del Polígon Industrial Es Pujols, realitzant, en l’àmbit de les seves 
competències, aquelles actuacions que possibilitin i facilitin la consecució de l’esmentat canvi per a la 
seva posterior tramitació per part del Consell de Mallorca. 

 
Amb aquesta finalitat, prèviament s’iniciaran els procediments i es compliran els requisits necessaris 
d’acord tant amb el Reglament general de la Llei 2/2014, de 25 de març, d’ordenació i ús del sòl, per a 
l’illa de Mallorca, com amb tota la resta de la normativa que resulti d’aplicació.  

 
En tot cas, aquest acord només comporta una simple declaració d’intencions polítiques, que no té 
caràcter vinculant, i en cap supòsit d’aquesta declaració no se’n podran extreure compromisos dels 
quals se’n puguin derivar eventuals responsabilitats patrimonials o de qualsevol altre tipus contra 
l’Ajuntament d’Artà.>> 
 
4. Acordar, per unanimitat: 
4.1. Declarar Artà municipi oposat a les prospeccions d’hidrocarburs a les Illes Balears, tot defensant un 
canvi de model energètic més sostenible. 
4.2. Donar suport a totes les iniciatives dirigides a aturar les prospeccions promogudes des d’entitats, 
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plataformes i ciutadania preocupada per la sostenibilitat del nostre medi natural, econòmic i social. 
4.3. Instar el Govern de l’Estat espanyol a promoure una llei per a la declaració del Mediterrani 
espanyol com a zona lliure de prospeccions d’hidrocarburs.  
4.4. Signar el document de compromís per aconseguir una llei per a la declaració del Mediterrani 
espanyol com a zona lliure de prospeccions d’hidrocarburs (document adjunt a aquesta moció). 
 
5. Acordar, per unanimitat: 
5.1. Expressar el rebuig d’aquest Ajuntament a tots els projectes de prospecció i explotació 
d’hidrocarburs que amenacen les Illes. 
5.2. Donar suport a la presentació d’al·legacions relativa a la Declaració d’impacte ambiental del 
projecte promogut per l’empresa Spectrum Geo Limited 20130253PHC a les Illes Balears. 
5.3. Permetre i agilitzar els permisos per a la instal·lació de taules informatives i de recollida 
d’al·legacions de MBM a la via pública, especialment en dies de fires, mercats i esdeveniments 
promoguts per l’Ajuntament durant el període de presentació d’al·legacions. 
5.4. Facilitar els tràmits per a la presentació d’al·legacions posant a disposició de la ciutadania els 
registres municipals per poder dipositar les al·legacions que després serien cursades a la Delegació del 
Govern, ja sigui perquè els registres funcionen com a finestres úniques on es poden presentar documents 
adreçats a Delegació del Govern i/o als ministeris o, si més no, que aquests registres funcionin com a 
dipositaris d’al·legacions que després poden ser traslladades a les dependències de la Delegació del 
Govern per personal del propi ajuntament. 
5.5. Publicar a mitjans i xarxes socials propis de l’Ajuntament els models d’al·legacions per a la seva 
descàrrega electrònica o edició de vincles d’Internet a pàgines on puguin ser descarregades. 
5.6. Publicar en mitjans i xarxes socials propis de l’Ajuntament les notícies relacionades amb l’apertura 
dels processos de presentació d’al·legacions, animant la ciutadania a presentar-les i actualitzant el 
recompte d’al·legacions presentades al propi municipi. 
5.7. Disposar de còpies del model d’al·legacions a les dependències municipals amb instruccions per 
emplenar-les i registrar-les. 
5.8. Publicar als taulers de l’Ajuntament el material gràfic proporcionat per plataformes o entitats que 
informin i animin a la participació en el procés de presentació d’al·legacions. 
 
7. Acordar, per unanimitat, instar l’Equip de Govern que convoqui una reunió setmanal amb l’oposició 
per donar compte de les iniciatives i projectes, i per facilitar els acords i la desitjable governabilitat de 
l’Ajuntament, tal com està observat en el Codi de bon govern local. 
 
9. Acordar, per unanimitat, iniciar els tràmits necessaris per dur a aprovació l’Ordenança municipal 
d’ocupació de la via pública esmentada més amunt. 
 
10. Acordar, per unanimitat: 
10.1. Aprovar el reconeixement dels crèdits 1/2016 per import total de 6.771,63 €, els quals figuren a la 
relació annexa a la qual es remet. 
10.2. Aplicar, amb càrrec al pressupost de l’exercici 2016, els crèdits corresponents i amb càrrec a les 
partides respectives. 
 
12. Acordar, per 7 vots a favor (PI, PSOE i PP) i 5 abstencions (UIA): 
2.1. Acordar la rectificació de l’error material detectat en l’assignació d’unes partides a un grup de 
programa que no li correspon, de manera que: 
Allà on diu:   
Org. Prog. Econ. Sp. Descripció Crèdit 

inicial 
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01 1701 15000 01 Productivitat 2.997,91 
01 1701 16000 01 Seguretat Social 14.012,95 
01 1701   Administració general del medi ambient 17.010,86 
      
01 3231 12000 01 Retribucions bàsiques funcionaris - A1 13.226,19 
01 3231 12006 01 Retribucions bàsiques funcionaris / triennis 454,98 
01 3231 12100 01 Retribucions complementàries funcionaris - CD 10.580,95 
01 3231 12101 01 Retribucions complementàries funcionaris - específic 11.855,96 
01 3231 12103 01 Retribucions complementàries funcionaris - altres 

complements 
2.098,56 

01 3231 13000 01 Retribucions personal laboral 52.550,28 
01 3231 13002 01 Retribucions personal laboral 60.044,17 
01 3231 15000 01 Productivitat 9.038,55 
01 3231 16000 01 Seguretat Social 41.355,22 
01 3231 22001 01 Premsa, revistes, llibres i altres publicacions 200,00 
01 3231 22199 01 Altres subministraments 200,00 
01 3231 22300 01 Transports 1.000,00 
01 3231 22799 01 Treballs d’altres empreses 400,00 
01 3231 22799 02 Edicions didàctiques 100,00 
01 3231   Serveis Educatius 203.104,86 
 
Ha de dir: 
Org. Prog. Econ. Sp. Descripció Crèdit 

inicial 
01 1701 12000 01 Retribucions bàsiques funcionaris - A1 13.226,19 
01 1701 12006 01 Retribucions bàsiques funcionaris / trienis 454,98 
01 1701 12100 01 Retribucions complementàries funcionaris - CD 10.580,95 
01 1701 12101 01 Retribucions complementàries funcionaris - específic 11.855,96 
01 1701 12103 01 Retribucions complementàries funcionaris - altres complements 2.098,56 
01 1701 15000 01 Productivitat 2.997,91 
01 1701 16000 01 Seguretat Social 14.012,95 
01 1701 

  
Administració general del medi ambient 55.227,50 

      
01 3231 13000 01 Retribucions personal laboral 52.550,28 
01 3231 13002 01 Retribucions personal laboral 60.044,17 
01 3231 15000 01 Productivitat 9.038,55 
01 3231 16000 01 Seguretat Social 41.355,22 
01 3231 22001 01 Premsa, revistes, llibres i altres publicacions 200,00 
01 3231 22199 01 Altres subministraments 200,00 
01 3231 22300 01 Transports 1.000,00 
01 3231 22799 01 Treballs d’altres empreses 400,00 
01 3231 22799 02 Edicions didàctiques 100,00 
01 3231   Serveis Educatius 164.888,22 
2.2. Acordar la rectificació de l’error material detectat en la base 21 de les bases d’execució del 
pressupost de 2016, de manera que: 
Allà on diu: 
“Base 21. Autorització de la despesa. FASE “A” 
[…] 2. No es podrà autoritzar (no es podrà fer la fase A i/o AD) cap despesa que estigui vinculada a la 
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concessió d’una subvenció de les assenyalades en el  capítol 7 del pressupost d’ingressos per a l’exercici 
2013, fins que l’Ajuntament d’Artà no hagi rebut i comptabilitzat el reconeixement de dret derivat de la 
concessió de dita subvenció. […]” 
Ha de dir: 
“Base 21. Autorització de la despesa. FASE “A” 
(...) 2. No es podrà autoritzar (no es podrà fer la fase A i/o AD) cap despesa que estigui vinculada a la 
concessió d’una subvenció de les assenyalades en el  capítol 7 del pressupost d’ingressos per a l’exercici 
2016, fins que l’Ajuntament d’Artà no hagi rebut i comptabilitzat el reconeixement de dret derivat de la 
concessió de dita subvenció. (...)” 
2.3. Publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. 
 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 

El batle 
 


